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Protokół z posiedzenia 
Komisji Budżetowej i Rozwoju Przedsiębiorczości, 

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu 
oraz Komisji Terenowej, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego 

z dnia 19 grudnia 2023 roku 
 
Wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Gminy odbyło się 19 grudnia 2023 roku w 

Sali posiedzeń Rady Gminy Krupski Młyn przy ul. Głównej 5 w Krupskim Młynie.   
Obecni na posiedzeniu: 
Artur Dawydzik – Przewodniczący Rady Gminy 
radni: 
Bogdan Huczko 
Andrzej Janus 
Marek Kapała 
Jacek Kiszkis  
Roman Kulawik 
Adam Łuć 
Jolanta Michałek  
Róża Ochman-Szyguła 
Herbert Panchyrz 
Zbigniew Pęcherz 
Adam Pielka  
Edward Pilarski  
Iwona Szaton 
Alicja Ziaja 
oraz Wójt Gminy – Franciszek Sufa 
Sekretarz Gminy – Danuta Pries 
Skarbnik Gminy – Iwona Kulbat 
pracownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krupskim Młynie – Anna Heidenreich 
 
Przewodniczący Rady Gminy - Artur Dawydzik, prowadzący posiedzenie Komisji, przywitał 
obecnych oraz przedstawił porządek posiedzenia: 

1. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat i trybu ich pobierania. 

2. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Krupskim Młynie.  

3. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Bytom na dofinansowanie 
działalności Centrum Przeciwdziałania Uzależnieniom w Bytomiu ulica Tarnogórska 3 w 
stosunku do osób dowiezionych do Izby Wytrzeźwień z terenu Gminy Krupski Młyn.  

4. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 
ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Krupski Młyn. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Krupski Młyn na 2023 rok. 
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Krupski Młyn na 

lata 2023 – 2027. 
7. Projekt uchwały w sprawie budżetu gminy Krupski Młyn na 2024 rok. 
8. Projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Krupski Młyn na lata 2024 

– 2027.  
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9. Sprawy bieżące. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy obecni mają uwagi do porządku.  
Nikt nie wniósł uwag do porządku posiedzenia.  
 
Ad. 1. 
Projekt uchwały w sprawie określenia zasad szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia z opłat i trybu ich pobierania. 

Pracownik GOPS przedstawiła informację na temat uchwały w sprawie określenia zasad 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat i trybu ich pobierania. 
Komisje po wysłuchaniu informacji oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały 
postanowiły pozytywnie go zaopiniować.  
 
Ad. 2. 
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Krupskim Młynie.  
Sekretarz Gminy przedstawiła informacje na temat złożonej skargi na Kierownika GOPS-u w Krupskim 
Młynie. Poinformowała o przebiegu posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, które odbyło się 5 
grudnia br. oraz o tym, że członkowie Komisji jednogłośnie uznali skargę za bezzasadną i wnioskowali 
o przyjęcie projektu uchwały w tej sprawie przez Radę Gminy.  

Komisje po wysłuchaniu informacji oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały 
postanowiły pozytywnie go zaopiniować. 
 
Ad. 3. 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Bytom na dofinansowanie 
działalności Centrum Przeciwdziałania Uzależnieniom w Bytomiu ulica Tarnogórska 3 w stosunku 
do osób dowiezionych do Izby Wytrzeźwień z terenu Gminy Krupski Młyn.  

Sekretarz Gminy poinformowała o zasadach udzielania dofinansowania na działalność 
Centrum Przeciwdziałania Uzależnieniom.  
Po przeprowadzonej dyskusji na temat przedstawionego projektu uchwały, radni przyjęli go 

pozytywnie. 

 
Ad. 4. 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 
ratowników ochotniczych straży pożarniczych z terenu Gminy Krupski Młyn. 

Sekretarz Gminy – Danuta Pries przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały w sprawie 
ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków osp. 
Komisje po przeprowadzonej dyskusji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Ad. 5. 
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Krupski Młyn na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy – Iwona Kulbat przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały w sprawie 
zmiany budżetu gminy Krupski Młyn na 2023 rok.  
Adam Łuć zapytał o ile wzrosły wpływy z podatku od nieruchomości w latach 2020 – 2023. 
Skarbnik powiedziała, że dane zostaną przygotowane i przedstawione radnemu.  
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Andrzej Janus prosił o informację na temat wysokości odsetek od pożyczek i kredytów w 
2023 roku. 
Adam Łuć pogratulował nadwyżki wynikającej ze sprzedaży nieruchomości w 2023 roku (624 
tys. zł) i powiedział, że jest bardzo zadowolony ze szczegółowości materiałów dot. zmian w 
budżecie i w wpf.  Podziękował za takie przygotowanie materiałów Skarbnikowi Gminy.  
Komisje po przeprowadzonej dyskusji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 

Ad. 6. 
Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Krupski Młyn na lata 
2023 – 2027. 

Skarbnik Gminy – Iwona Kulbat przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Krupski Młyn na lata 2023 – 2027. 
Komisje po przeprowadzonej dyskusji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Ad. 7. 
Projekt uchwały w sprawie budżetu gminy Krupski Młyn na 2024 rok. 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie budżetu gminy Krupski Młyn na 2024 
rok i przypomniała, że projekt budżetu gminy został przygotowany i przedstawiony Komisji 
Budżetowej i Rozwoju Przedsiębiorczości. W listopadzie 2023 roku projekt został przekazany 
do Rady Gminy Krupski Młyn oraz do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach. 
Opinia RIO w tej sprawie jest pozytywna.   
Adam Łuć przypomniał, że wiosną 2023 roku złożył wniosek dot. zakupu wozu strażackiego 
dla OSP w Krupskim Młynie (100 000,00 zł) i został on pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Budżetową i Rozwoju Przedsiębiorczości, jednak nie znalazł się on w budżecie na 
2024 rok. Dopytywał dlaczego tak się stało. Pytał o to, dlaczego niektóre wnioski zostały 
ujęte w budżecie na 2024 r., a jego wniosek nie. Powiedział, że wtedy kiedy na spotkanie z 
radnymi przyszli druhowie z OSP w Potępie, niedługo potem w budżecie gminy znalazły się 
środki na zakup wozu strażackiego.  
Wójt wyjaśnił, że wniosek OSP z Potępy został złożony zgodnie z obowiązującą procedurą 
dot. uchwalania budżetu gminy, a do kompetencji Wójta należy ocena możliwości realizacji 
poszczególnych wniosków w ramach budżetu na dany rok budżetowy. Dodał, że nie 
wszystkie wnioski mogą być zrealizowane od razu, niektóre wymagają czasu, przygotowania. 
Mówił o spotkaniu z druhami OSP Krupski Młyn. Dodał, że niektóre wnioski mogą zostać 
ujęte w budżecie, jednak najpierw trzeba znaleźć źródło ich finansowania. Jest wiele zadań 
określanych jako priorytetowe, niestety muszą one również mieć pokrycie w dochodach.  
Radny Łuć zarzucił Wójtowi manipulacje, ponieważ ten twierdził, że samochodu strażacy nie 
potrzebują oraz przypomniał przebieg rozmów z prezesem OSP Krupski Młyn. Wójt zapewnił, 
że zadania są realizowane zgodnie z zasadą przejrzystości i transparentności.  
Bogdan Huczko powiedział, że wcześniejsze wnioski radnych do budżetu były złożone 
zgodnie z przepisami i część z nich była przyjęta do realizacji a część musi poczekać na swoją 
kolej. Będą one realizowane zgodnie z możliwościami budżetu gminy, należy uzbroić się w 
cierpliwość. Powiedział, że Rada Gminy jest organem uchwałodawczym i ma uprawnienia do 
działania i przegłosowania zgłaszanych wniosków.  
Andrzej Janus powiedział, że ma świadomość, że przez ostatnie 3 lata składał wnioski, 
których nie udało się zrealizować. Dobrze byłoby zaplanować prace całościowe, tzn. nie tylko 
wymiana bo jest awaria ale np. gruntowna wymiana całego odcinka np. sieci wodociągowej 
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wraz wymianą nawierzchni w jednym roku, a w kolejnym następny odcinek – gruntowna 
wymiana.  
Radny Janus mówił o zaufaniu, powiedział, że istnieje niebezpieczeństwo nie przyjęcia 
budżetu gminy na 2024 roku w grudniu 2023 r., gdyby tak się stało potem budżet 
opracowuje RIO, tylko czy tego chcą radni?  
Powiedział, że aż 3 lata czeka na realizację wniosków o modernizację ulic Leśnej, Piecucha i 
Zielonej w Potępie.   
Andrzej Janus przypomniał o niezwykle ważnej, jego zdaniem sprawie dla ZSP w Potępie a 
mianowicie o konieczności remontu łazienek. Przedstawił szczegółowe uzasadnienie wniosku 
o zabezpieczeniu środków finansowych w budżecie gminy w 2024 roku dla ZSP w Potępie na 
remont łazienek.  
Dodał, że jego zdaniem najpierw należy zamknąć i podsumować budżet gminy na 2023 rok a 
dopiero potem będzie można rozpocząć realizację kolejnych wniosków.  
Adam Łuć powiedział, że radny Janus nie jest pracownikiem oświaty i nie jest w stanie ocenić 
co jest potrzebne w danej placówce. Jego zdaniem przy prawie 28 mln budżecie środki 
potrzebne na wóz strażacki dla OSP w Krupskim Młynie stanowią zaledwie promil w całym 
budżecie. Kiedy o zakup wozu bojowego dla OSP w Potępie występował prezes OSP, radny 
Łuć nie darł szat, nie komentował wniosku tylko opowiedział się za jego realizacją. 
Tymczasem przy wniosku radnego Łucia o wóz strażacki dla OSP w Krupskim Młynie zdaje się 
być przeciwny temu pomysłowi.  
Bogdan Huczko przypomniał, że on składa wniosek o wymianę wodociągu przy ul. Prusa i 
Słowackiego już prawie 30 lat i jak do tej pory nie udało się go zrealizować. Podkreślił, że są 
wnioski, które udało się zrealizować – plac zabaw i boisko przy SP w Krupskim Młynie. Mówił 
o tym, że kiedy głosowano nad zakupem wozu dla OSP w Potępie radni byli zgodni i głosowali 
za, a teraz kiedy jest wniosek o wóz dla Krupskiego Młyna, to mnożą się wątpliwości. 
Wnioskował kiedyś o przygotowanie zestawienia tego, co udało się zrealizować w ostatnich 
latach i przypomniał, że był za tym aby opracować plan działań, wg którego można byłoby 
realizować zadania budżetowe.  
Wójt Gminy wyjaśnił, że jeśli tylko jest możliwość, to składane są wnioski o dofinansowanie 
zadań inwestycyjnych, tyle tylko, że aby to zrobić w większości wymagany jest wkład własny 
środków w budżecie gminy. Jest to zadanie niezwykle trudne, bo jak wiedzą radni dochody 
do budżetu są ograniczone. Złożono kilka wniosków o dofinansowanie do Polskiego Ładu 
jednak dofinansowanie uzyskał tylko jeden z nich. Wójt musi patrzeć na budżet 2024 roku 
racjonalnie a nie zostawiać go z zadaniami, które spowodują jego dodatkowe obciążenie.  
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował aby do tematu wrócić już po uchwaleniu budżetu 
gminy na 2024 rok.  
 
Komisje po wysłuchaniu informacji oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały 
postanowiły przegłosować go na najbliższej sesji Rady Gminy. 
 
Ad. 8. 
Projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Krupski Młyn na lata 2024 – 
2027.  

Skarbnik Gminy – Iwona Kulbat zapoznała z treścią projektu uchwały i wyjaśniła, że projekt 
uchwały został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w celu 
zaopiniowania. Opinia RIO jest pozytywna.  
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Komisje po wysłuchaniu informacji oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały 
postanowiły pozytywnie go zaopiniować. 
 
Ad. 9. 

Sprawy bieżące.  
Roman Kulawik wnioskował o uporządkowanie gospodarki odpadów w Ziętku bloki 1, 3, 5, 7 i 

8 (wiata śmietnikowa, monitoring).  

 

Posiedzenie Komisji zakończyło się o 15.30. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

…………………………………………………………………………………………………... 

Prot. K. Michałek  


